

Curriculum Vitae Nadia Jakobi

[English version below]

Nadia Jakobi, geboren am 1. Februar 1977, studierte Wirtschaftswissenschaften an der Universität Duisburg-Essen. Ihr Studium schloss sie als Diplom-Kauffrau ab. Parallel dazu absolvierte sie eine Berufsausbildung zur Industriekauffrau bei Vallourec & Mannesmann und absolvierte ein Trainee-Programm im Bereich Controlling und Accounting bei Mannesmann Mobilfunk und Röhrenwerke.

Im April 2001 begann Nadia Jakobi als Referentin für Controlling ihre Karriere in der Konzernleitung der E.ON AG. Im Januar 2005 wechselte sie zur E.ON UK, wo sie als Planning Manager und Brand Finance Manager das britische Geschäft unterstützte. Nach knapp zwei Jahren im Ausland wechselte sie Ende 2006 zurück nach Deutschland und übernahm als Projektleiterin die kaufmännische Steuerung des Gasexplorationsgeschäfts der E.ON Ruhrgas AG. Ein Jahr später wurde ihr als Vice President Group Controlling die Verantwortung für das Controlling der E.ON Ruhrgas AG Beteiligungen übertragen.

Im Jahr 2012 wechselte Nadia Jakobi als Head of Financial Controlling zur E.ON Global Commodities SE. Dort verantwortete sie nach dem Zusammenschluss der E.ON Energy Trading und E.ON Ruhrgas die Zusammenführung des Financial Controllings. Anschließend übernahm sie die Verantwortung für die Planung und das Reporting der Trading-Geschäftseinheiten als Head of Business Controlling Power & Merchant Trading. Im Januar 2016 wechselte sie von der E.ON Global Commodities SE zur Uniper SE. Dort war sie als Executive Vice President Business Controlling verantwortlich für Controlling, Finanzierung, Steuern und Rechnungswesen und zugleich Finanzvorstand der Uniper Global Commodities SE.

Im Jahr 2019 wechselte Nadia Jakobi zurück zur E.ON SE: Als Senior Vice President Business Controlling übernahm sie die Finanzverantwortung für den Customer Solutions Bereich. Im Anschluss daran übernahm sie die Position des Managing Director bei der E.ON Energy Markets GmbH, der von ihr neu aufgebauten Energie-Optimierungs- und Handelseinheit von E.ON. Mit Ausbruch der Energiekrise leitete sie von Dezember 2021 bis 2023 die Krisen-Task-Force der E.ON SE. Dabei übernahm sie die Gesamtabstimmung innerhalb der E.ON SE und war darüber hinaus für die Anpassungen der Hedging-, Absatz-Preisanpassungsstrategien verantwortlich.

Nadia Jakobi, born on 01 February 1977, studied Economics at the University of Duisburg-Essen where she graduated with a degree in Business Administration (Diplom-Kauffrau). In parallel, she completed an apprenticeship as an industrial clerk at Vallourec & Mannesmann and participated in a controlling and accounting trainee program at Mannesmann Mobilfunk and Röhrenwerke.

In April 2001, Nadia Jakobi began her career as a Controlling Officer at E.ON AG's corporate headquarters. In January 2005, she transferred to E.ON UK where she supported the British business as a Planning and Brand Finance Manager. After nearly two years abroad, she returned to Germany at the end of 2006 and assumed the role of Project Manager for the gas exploration business' commercial management at E.ON Ruhrgas AG. A year later, she was appointed Vice President Group Controlling, responsible for the controlling of E.ON Ruhrgas AG's investments.

In 2012, Nadia Jakobi transferred to E.ON Global Commodities SE as Head of Financial Controlling. Following the merger of E.ON Energy Trading and E.ON Ruhrgas, she was responsible for the consolidation of the financial controlling units. Subsequently, she took on the responsibility for planning and reporting of the trading business units as Head of Business Controlling Power & Merchant Trading. In January 2016, she transferred from E.ON Global Commodities SE to Uniper SE. As Executive Vice President Business Controlling, she was responsible for controlling, financing, taxes and accounting and at the same time Chief Financial Officer of Uniper Global Commodities SE.

In 2019, Nadia Jakobi returned to E.ON SE: As Senior Vice President Business Controlling, she took on the financial responsibility for the Customer Solutions division. Following that, she assumed the position of Managing Director at E.ON Energy Markets GmbH. With the onset of the energy crisis, which intensified significantly as a result of Russia's war of aggression against Ukraine, she led E.ON SE's crisis task force from December 2021 to 2023. In this role, she coordinated E.ON SE's overall response and was also responsible for adjustments to the hedging, sales, and pricing strategies.

In February 2023, she took over as chairwoman of the Executive Board of E.ON Energy Markets GmbH, the energy optimization and trading unit for the Group newly founded and built by he